
OR.0002/43/2014.US         

P r o t o k ó ł  Nr  XLIII/2014 
_______________________________________________ 

z   sesji Rady Miejskiej  w  B y t o w i e 
z dnia 17 września 2014 r.  

 

Ad. pkt-u 1. 
Na sesji Rady Miejskiej w Bytowie w dniu otwarcia obecnych było – 17 
radnych. Listę obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Nieobecni radni: 
1. Barbara Kosmowska  
2. Stanisław Marmołowski 
3. Janusz Miąskowski 
4. Tomasz Redo 

 
W posiedzeniu Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  
Listę osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 
Obradom przewodniczył Pan Leszek Waszkiewicz – Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Bytowie. 
 
Następnie przewodniczący obrad otwierając XLIII sesję Rady Miejskiej  
w Bytowie o godz. 10.00, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie,  

ul. 1 Maja 15, stwierdził quorum radnych, przy którym może obradować  
i podejmować uchwały Rada Miejska w Bytowie. 
 
W dalszej kolejności przewodniczący przywitał wszystkich radnych, 
zaproszonych gości oraz przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy Bytów, prasy, radia, TVB oraz pozostałych 
mieszkańców gminy Bytów, przysłuchujących się obradom Rady. 

 

Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami 
na sesję został radnym przesłany w następującym brzmieniu: 
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1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
5.  Informacja z wykonania budżetu gminy Bytów za I półrocze 2014 r. – materiały do wglądu   

w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady Miejskiej  oraz w BIP Urzędu Miejskiego 
(folder finanse gminy – budżet – budżet gminy Bytów na rok 2014). 

6.  Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów, w tym  
o przebiegu realizacji przedsięwzięć inwestycyjnych oraz o przebiegu wykonania planów 
finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2014 r. – materiały do wglądu   
jak w pkt 5. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) przyjęcia do realizacji „Strategii Rozwoju Gminy Bytów na lata 2015-2025” 

(druk nr 385) - materiały do wglądu  w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady 
Miejskiej  oraz w BIP Urzędu Miejskiego (projekty uchwał) , 

b) utworzenia odrębnego obwodu głosowania w szpitalu dla przeprowadzenia wyborów 
samorządowych zarządzonych  na dzień 16 listopada 2014 roku (druk nr 388),  

c) przyjęcia środków z Funduszu Spójności na wykonanie „Planu gospodarki 
niskoemisyjnej dla gminy Bytów” (druk nr 384), 

d) zmiany uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Pomysku Wielkim (druk nr 386), 

e) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Wodociągów 
Miejskich Bytów Sp. z o.o. na lata 2014-2015 (druk nr 393), 

f) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie 
wysokości i zasad ustalenia dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki lub 
kluby dziecięce w gminie Bytów (druk nr 389),  

g) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form 
wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie gminy Bytów oraz trybu 
i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania (druk nr 390), 

h) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2014 r. (druk nr 391), 
i) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014 – 2028 

(druk nr 392). 
8.  Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
9.  Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie.  
Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W związku z powyższym przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi  
do porządku obrad? 

 
Sekretarz Bytowa Pan Zenon Smantek w imieniu burmistrza zgłosił wniosek 
formalny o poszerzenie porządku obrad o dodatkowy projekt uchwały, jako 
podpunkt 7j) w sprawie zmiany uchwały w sprawie zawarcia porozumień 
dotyczących przejęcia części zadań z zakresu edukacji publicznej. Zmiana 
dotyczy dopisania do załącznika uchwały Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 
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16.09.2009 roku gminy Nowa Karczma, która w ostatnim okresie skierowała 
do Gimnazjum nr 1 w Bytowie ucznia zamieszkałego na jej terenie.    
 
Radna Barbara Pobłocka poinformowała, że pan Wincenty Kniter zwrócił się 
do niej jako członka Komisji Rewizyjnej o wniesienie do porządku obrad na tej 
sesji skargi, która była już rozpatrywana przez Komisję Rewizyjną Rady 
Miejskiej w Bytowie na przewodniczącego Rady.    
 
Przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz poprosił radną  
o sprecyzowanie wniosku. 
 
W odpowiedzi radna stwierdziła, że ma tylko kopię dokumentu (odpis) skargi 
p. Knitra. 
 
Po raz kolejny przewodniczący Rady poprosił radną, aby dokładnie 
sprecyzowała wniosek, w jakiej formie i w którym punkcie, chce rozszerzyć 
porządek obrad. 
 
Radna Barbara Pobłocka powiedziała, że chodzi jej o wprowadzenie  
do porządku obrad punktu dotyczącego skargi p. Knitra. Poza tym nie jest  
w stanie sprecyzować wniosku, ponieważ otrzymała skargę przed sesją, tak 
samo jak pan przewodniczący.  
 
Przewodniczący Rady ponownie zwrócił się do radnej o dokładne 
sprecyzowanie treści wniosku oraz podanie w którym punkcie chce dokonać 
zmiany porządku obrad, ponieważ radni muszą wiedzieć nad czym mają 
głosować. 
 
Uważam, że przed podjęciem uchwał odpowiedziała radna Barbara Pobłocka. 
 
Przewodniczący Rady jeszcze raz zwrócił się do radnej o dokładne 
sprecyzowanie wniosku, w jakiej formie np. uchwały lub stanowiska 
i w którym punkcie porządku obrad proponuje wnieść skargę pana Knitra. 
 
Proponuję na przykład w punkcie 6a odpowiedziała radna Barbara Pobłocka. 
 
Przewodniczący Rady powtórnie zwrócił się o sprecyzowanie konkretnego 
wniosku. 
 
Proszę wprowadzić skargę pana Wincentego Knitra pod obrady dzisiejszej 
sesji, gdyż nie jest on zadowolony z prac Komisji Rewizyjnej, która 
rozpatrywała jego skargę, dlatego zwrócił się do Rady powiedziała radna 
Barbara Pobłocka. 
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Po raz kolejny przewodniczący Rady zwrócił się do radnej Barbary Pobłockiej  
o sprecyzowanie wniosku. 
 
Mogę ją odczytać w punkcie wolne wnioski i zapytania powiedziała radna. 
 
Czyli nie składa radna wniosku o zmianę porządku obrad zapytał 
przewodniczący Rady. 
 
Tak – odpowiedziała radna Barbara Pobłocka. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał wniosek sekretarza Bytowa 
o wprowadzenie w punkcie 7j) dodatkowego projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie zawarcia porozumień dotyczących przejęcia części 
zadań z zakresu edukacji publicznej pod głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (17-za, p-0, w-0) Rada Miejska jednogłośnie przyjęła 
wniosek, a tym samym dokonała poszerzenia porządku obrad o dodatkowy 
projekt uchwały. 
 
Innych wniosków ani uwag do ww. porządku obrad nie było. 
 
W związku z powyższym porządek obrad został zmieniony w następującym 
brzmieniu: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
5.  Informacja z wykonania budżetu gminy Bytów za I półrocze 2014 r. – materiały  

do wglądu w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady Miejskiej  oraz w BIP Urzędu 
Miejskiego (folder finanse gminy – budżet – budżet gminy Bytów na rok 2014). 

6.  Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów, w tym  
o przebiegu realizacji przedsięwzięć inwestycyjnych oraz o przebiegu wykonania 
planów finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2014 r. – materiały 
do wglądu jak w pkt 5. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) przyjęcia do realizacji „Strategii Rozwoju Gminy Bytów na lata 2015-2025” 

(druk nr 385) - materiały do wglądu  w biurze Rady, w teczkach komisji stałych Rady 
Miejskiej  oraz w BIP Urzędu Miejskiego (projekty uchwał) , 

b) utworzenia odrębnego obwodu głosowania w szpitalu dla przeprowadzenia 
wyborów samorządowych zarządzonych  na dzień 16 listopada 2014 roku 
(druk nr 388),  

c) przyjęcia środków z Funduszu Spójności na wykonanie „Planu gospodarki 
niskoemisyjnej dla gminy Bytów” (druk nr 384), 

d) zmiany uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Pomysku Wielkim (druk nr 386), 
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e) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju  
i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu 
Wodociągów Miejskich Bytów Sp. z o.o. na lata 2014-2015 (druk nr 393), 

f) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie 
wysokości i zasad ustalenia dotacji celowej dla podmiotów prowadzących żłobki 
lub kluby dziecięce w gminie Bytów (druk nr 389),  

g) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i innych form 
wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie gminy Bytów oraz trybu 
i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania (druk nr 390), 

h) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2014 r. (druk nr 391), 
i) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014 – 2028 

(druk nr 392), 
j) zmiany uchwały w sprawie zawarcia porozumień dotyczących przejęcia 

części zadań z zakresu edukacji publicznej (druk nr 394). 
8.  Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 
9.  Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie.  
 
 

Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad, Pan Leszek Waszkiewicz, poinformował,  
że zgodnie ze statutem gminy Bytów oraz z ustawą o dostępie  
do informacji publicznej protokół z poprzedniej sesji został wyłożony  
w biurze Rady Miejskiej (pok. nr 2) oraz został opublikowany na stronie 
internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  
 
Następnie skierował pytanie do radnych, czy są jakieś uwagi do protokołu  
z poprzedniej sesji.  
 
Uwag ani żadnych innych wniosków do protokołu z poprzedniej sesji nie 
zgłoszono. 
 
W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie 
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Rada Miejska protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednogłośnie: 17-za.   
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Ad. pkt-u 4. 
 

Radny Jerzy Wyczk 

w sprawie wydzielającego się fetoru w miejscowości Gostkowo. Rady zwrócił 
się do burmistrza, aby wymóc na właścicielu fermy zakazu wywozu fekali na 
pobliskie pola, ponieważ jest to uciążliwe dla mieszkańców wsi.  
 

w sprawie zabezpieczenia w przyszłorocznym budżecie gminy Bytów 
środków finansowych na delegacje służbowe dla sołtysów (szkolenia).  
 

Radny Wiesław Dykier 

w sprawie wywozu gnojowicy na pobliskie pola przez właściciela fermy 
w Gostkowie. Mieszkańcy wsi narzekają na smród wydobywający  
się z okolicznych pól. Radny również poprosił o zajęcie się tą sprawą.  
 
w sprawie zagospodarowania placu rekreacyjnego przy świetlicy wiejskiej  
w Gostkowie (była Jutrzenka). Radny zaproponował, aby zadanie to było 
wykonane razem z projektem obywatelskim tj. przebudowa istniejącej drogi, 
polegającej na wykonaniu nowej nawierzchni z kostki betonowej (droga 
wzdłuż remizy w kierunku szkoły). Jest to jedyna droga prowadząca 
bezpośrednio do tego placu. Argumentował, to tym, jeżeli droga będzie 
wykonana wcześniej niż plac, wówczas może ulec zniszczeniu przez ciężki 
sprzęt budowlany przy wykonaniu tego placu. Radny zapytał, dlaczego 
pierwotnie przeznaczono kwotę 1 250 tys. zł, potem zmieniono na 500 tys. zł,  
ponieważ tylko taką kwotę można pozyskać na to zadanie w nowej 
perspektywie unijnej?  Dlaczego wprowadzono w błąd mieszkańców wsi? 
 
w sprawie nie wykonania termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej  
w Gostkowie. Radny zapytał, dlaczego nie wykonano tego zadania? 
 
Radna Maria Mielewczyk zgłosiła 5 interpelacji, w tym 4 na piśmie i 1 ustną,  
z których jedną z nich odczytała, a dotyczyła ona wysokości kosztów 
odszkodowania z tytułu spalonej restauracji ”Champion”na terenie MOSiR  
w Bytowie oraz toku postępowania badającej sprawę przez Prokuraturę 
Rejonową w Bytowie, 
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w sprawie zatrudnienia w Urzędzie Miejskim w Bytowie w poszczególnych  
latach: 2009; 2010; 2011; 2012; 2013 oraz na koniec 06/2014, 
 
w sprawie działalności basenu w Bytowie, 
 
w sprawie podania do publicznej wiadomości BIP Urzędu Miejskiego  
w Bytowie rejestru umów cywilno-prawnych,  
 
w sprawie wykonania przejścia dla pieszych do sklepu Biedronka od ulicy 
Gdańskiej w Bytowie. Radna zaproponowała, aby zadanie to wykonać  
z pozyskanego materiału z przebudowy ul. Gdańskiej. 
     
Radna Barbara Pobłocka zwróciła się z prośbą do prezesa Spółki PKS  
w Bytowie, aby uczulił swoich kierowców na terminowe przestrzeganie 
rozkładu jazdy, ponieważ dzieci spóźniają się do szkoły. Istnieją też 
przypadki, że autobusy są przepełnione, wówczas rodzice tych dzieci sami 
dowożą je do szkoły, pomimo posiadanych biletów miesięcznych. 
 
w sprawie naprawy poluzowanych płytek przy fontannie na rynku  
w Bytowie.  
 
Radny Jarosław Gawin zgłosił wnioski z zebrań Wspólnot Samorządowych 
Wsi Płotowo-Rekowo odbytych w okresie od 15.02.2013 roku  
do 14.03.2013 r., które do tej pory nie zostały zrealizowane. Wnioski dotyczyły 
przede wszystkich takich spraw jak: 
 
- wystąpienia z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich o ustawienie tablicy 
kierunkowej z nazwą miejscowości (od strony Chojnic), 
 
- wystąpienia z pismem do Zarządu Dróg Powiatowych o ustawienie tablicy 
kierunkowej z nazwą miejscowości (koło figurki do Gliszczyńskich), 
 
- wystąpienia z pismem do Zarządu Dróg Powiatowych o odśnieżenie drogi 
powiatowej Płotowo-Rekowo oraz jak daleko posunęły się sprawy związane  
z opracowaniem projektu przebudowy tej drogi (łącznika), 
 
- doprowadzenia wody do strażnicy w Rekowie. 
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Radna Anna Sinkiewicz  

w sprawie zmniejszenia ilości reklam oraz banerów reklamowych na terenie 
miasta, które rozpraszają widoczność kierowców. 
 
Radny Stanisław Bożyszkowski 

w sprawie wycięcia trzech suchych drzew przy ulicy Miłej (blok nr 36)  
w Bytowie, 
 
w sprawie usunięcia wyrwy powstałej w drodze przy ulicy Miłej (blok nr 22 
od strony ogródków działkowych) w Bytowie, 
 
w sprawie zabezpieczenia dwóch ruchomych studzienek kanalizacyjnych przy  
ul. Wolności (blok od 11-13) w Bytowie, 
 
w sprawie poszerzenia ciągu pieszo jezdnego przy ul. Kołłątaja w Bytowie, 
 
w sprawie podania kosztów wymiany pokrycia dachowego na SP nr 2  
w Bytowie, w tym ile otrzymano środków ze sprzedaży starej stali oraz kiedy 
nastąpi dalszy ciąg remontu tego dachu? 
 
Radny Marian Miazga zgłosił trzy interpelacje dotyczące poprawy 
bezpieczeństwa w miejscowości Mądrzechowo: 
 
w sprawie przeniesienia tablicy obszar zabudowany  nr 42 w miejsce tablicy  
nr 17, a tablicę nr 17 przenieść do Ząbinowic,  
 
w sprawie wyznaczenia przejścia dla pieszych w obrębie skrzyżowania  
ul. Kościerskiej – Zbożowej,  
 
w sprawie rozważenia możliwości ustawienia dodatkowego przystanku PKS 
przy składowisku opału w Mądrzechowie. Radny zapytał, czy jest taka 
możliwość?  
 
Radny  Stanisław Kożyczkowski 

w sprawie włączenia lamp oświetleniowych pomiędzy osiedlem Zwycięstwa  
a  SP nr 2 w Bytowie. 
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Radny  Marek Osiński 

w sprawie wybudowania lub przeniesienia przystanku autobusowego bliżej 
wsi w Udorpiu przy drodze wojewódzkiej nr 212, w kierunku Watry. Radny 
podkreślił, iż interpelację w tej sprawie składał kilkakrotnie, która do tej pory 
nie została załatwiona, 
 
w sprawie rozważenia możliwości wprowadzenia dodatkowemu kursu 
(zajazdu) autobusu PKS na Osiedle Leśna, lub postawienie dodatkowego 
przystanku PKS, celem dowozu dzieci do szkoły .  
 
w sprawie projektu wykonania chodnika przy drodze wojewódzkiej nr 212 
z Bytowa do Udorpia. Radny poprosił o interpelację pisemną w tej sprawie. 
 
w sprawie wybudowania odcinka drogi gminnej z Bytowa do Udorpia  
w ramach środków pochodzących z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych.  
Radny zapytał, czy został już wykonany projekt przebudowy tej drogi? 
 

Ad. pkt-u 5-6. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów za I półrocze 2014 r. oraz 
informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej gminy 
Bytów, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć inwestycyjnych  
oraz o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji 
kultury za I półrocze 2014 r. szczegółowo omówiła skarbnik Bytowa Pani 
Barbara Góra na podstawie prezentacji multimedialnej. Jak wynika  
z przedłożonych materiałów sprawozdawczych dochody budżetowe ogółem 
zostały zrealizowane w wysokości 40 619.775,24 zł, co stanowi 55,2% planu 
rocznego (dochody bieżące wykonano w 55,4% planu, a dochody majątkowe 
wykonano w 51,8% planu). Natomiast wydatki budżetowe ogółem 
zrealizowano w wysokości 36 349 968,55 zł, co stanowi 43,8% w stosunku  
do planu rocznego (wydatki bieżące wykonano w 48,6%, a wydatki 
majątkowe w 23,6% planu). Na zaplanowany deficyt w wysokości 9 385 494 zł 

na koniec I półrocza 2014 roku gmina posiada nadwyżkę w wysokości 
4 269 806,69 zł. W informacji dotyczącej kształtowania się wieloletniej 
prognozy finansowej gminy przedstawiono poszczególne wielkości 
zrealizowanego budżetu na koniec I półrocza 2014 roku w stosunku do planu 
na 2014 rok. Natomiast w informacji dotyczącej przebiegu realizacji 
przedsięwzięć przedstawiono ich kwotowe wykonanie na dzień 30.06.2014 r. 
w stosunku do zaplanowanych wielkości. Ponadto analiza danych zawartych 
w informacji nie wykazała różnic w stosunku do danych przedłożonych RIO. 
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Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Bytów za I półrocze 2014 wraz  
z prezentacją multimedialną stanowi załącznik nr 4,5 do protokołu. 
 
Następnie przewodniczący Rady Pan Leszek Waszkiewicz odczytał uchwałę 
Nr 205/g312/B/II/14 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku z dnia 5 września 2014 r. w sprawie pozytywnej opinii  
o przebiegu wykonania budżetu gminy Bytów za I półrocze 2014 roku. 
 
Uchwała RIO stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Pytań do ww. sprawozdania z wykonania budżetu gminy Bytów za I półrocze  
2014 roku nie było. 
 
W związku z powyższym Rada Miejska przez aklamację przyjęła ww. 
sprawozdanie bez uwag. 
 

Ad. pkt-u 7. 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
przyj ęcia do realizacji „Strategii Rozwoju Gminy Bytów na lata 2015-2025” 
(druk nr 385).  
 
Jako pierwszy głos w tej sprawie zabrał burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka, 
który udzielił informacji o przebiegu prac nad Strategią Rozwoju Gminy 
Bytów na lata 2015-2025 . Poinformował, że: 
 

1. Opracowanie dokumentu zostało zlecone firmie AMT Partner Sp. z o.o.  
po dokonaniu rozeznania cenowego rynku. 

2. Umowa pomiędzy gminą Bytów, a firmą AMT Partner na opracowanie 
Strategii Rozwoju Gminy Bytów na lata 2015-2025 została podpisana  
w dniu 26.02.2014 r.  

3. Do umowy zostały sporządzone dwa aneksy. Pierwszy dotyczył zmiany 
nazwy opracowania dokumentu ze Strategii Rozwoju Gminy Bytów  
na lata 2014-2025 na Strategię Rozwoju Gminy Bytów na lata 2015-2025. 
Natomiast drugi aneks dotyczył zmiany w ilości przeprowadzonych 
konsultacji społecznych, z dwóch konsultacji na jeden oraz zmiany 
terminu wykonania dokumentacji, z 30.06.2014 r. na 18.08.2014 r. 

4. Koszt opracowania dokumentu wyniósł 28 290 zł brutto. 
5. Czas realizacji zadania od 26.02. do 18.08.2014 r. 
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6. Harmonogram prac nad Strategią kształtował się następująco: 
� W dniu 11.09.2013 r. podjęto uchwałę Nr XXXIII/278/2013 Rady 

Miejskiej w Bytowie w sprawie przystąpienia do opracowania 
„Strategii Rozwoju Społeczno-Gospodarczego Gminy Bytów  
na lata 2014-2025”. 

�  W dniu 26.03.2014 r. podjęto uchwałę zmieniającą nazwę 
strategii. 

� W dniu 19.02.2014 r. powołano Zespół roboczy ds. tworzenia 
strategii rozwoju na podstawie zarządzenia burmistrza. 

� Od 17.02. do 2.04.2014 r. odbyły się spotkania robocze Zespołu 
roboczego. 

� Przeprowadzono badania ankietowe na terenie gminy – marzec 
2014 r., poprzez umieszczenie w internecie ankiety on-line, 
rozpowszechnianie ankiet na spotkaniach wiejskich, zbiór ankiet 
przez ankieterów z firmy AMT Partner przez 2 dni po terenie 
Bytowa, jednostki organizacyjnej gminy Bytów.  

� W dniach 2 i 30.04.2014 r. odbyły się spotkania z radnymi. 
� W dniu 22.05.2014 r. odbyło się spotkanie z mieszkańcami  

na którym omówiono główne założenia dokumentu. 
� W dniach od 15.07. do 5.082014 r. odbyły się konsultacje 

społeczne za pomocą formularza ankiety konsultacyjnej.  
W wyniku konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi.    

� W lipcu 2014 roku odbyło się sprawdzenie konieczności 
przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko. 

� W dniu 18.08.2014 r. Firma AMT Partner przesłała do UM  
w 5 egz. wersję papierową dokumentu oraz w 2 elektronicznych. 

Na zakończenie burmistrz poinformował, że w toku przeprowadzonych 
konsultacji społecznych projektu „Strategii Rozwoju Gminy Bytów na lata 
2015-2025” nie wpłynęła żadna uwaga.  
 
Następnie przedstawiciel firmy AMT Partner Sp. z o.o. w Gdańsku Pan Marek 
Kwiatkowski omówił główne cele strategiczne, które będą służyć jej 
osiągnięciu. Nadrzędnym celem gospodarowania i sterowania rozwojem 
lokalnym jest tworzenie możliwie jak najlepszego środowiska do życia dla 
mieszkańców, zgodnie z zasadami racjonalnego i zrównoważonego rozwoju. 
Podstawa realizacji głównych założeń jest hierarchizacja celów na dwóch 
poziomach: strategicznym i operacyjnym. Cele strategiczne określają 
długofalowe kierunki rozwoju gminy Bytów, natomiast cele operacyjne 
stanowią ich uszczegółowienie i umożliwiają wyznaczenie konkretnych 
programów operacyjnych. Jednocześnie poinformował, że potrzeba 
posiadania strategii rozwoju przez gminę Bytów wynika z ustawy o zasadach 
prowadzenia polityki rozwoju, w której określono, że politykę rozwoju w skali 
lokalnej prowadzi samorząd powiatowy i gminy na podstawie strategii 
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rozwoju. Przedmiotowa Strategia jest najważniejszym, nadrzędnym 
dokumentem polityki rozwoju gminy Bytów. Stanowi ona podstawę 
wszystkich przyszłych działań podejmowanych na szczeblu lokalnym. Jest 
także elementem wyjściowym przygotowywania innych planistycznych 
dokumentów samorządowych. Strategia rozwoju gminy jest dokumentem 
długookresowym, toteż założono jej realizację do 2025 roku. Przyjęty okres 
wdrażania jest zgodny ze stosowanymi praktykami planistycznymi oraz 
umożliwi stosowanie Strategii w horyzoncie czasowym spójnym  
z perspektywą finansową Unii Europejskiej (2014-2020). 
 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. Strategią. 
 
Głos w dyskusji zabrała radna Barbara Pobłocka, która zapytała 
przedstawiciela firmy opracowującej dokument, czy w Strategii ujęto wizje  
i cele całej gminy, czy tylko miasta? 
 
Całej gminy odpowiedział Pan Marek Kwiatkowski. Główne kierunki rozwoju 
zostały określone w Strategii.   
 
Radny Jarosław Gawin zgłosił wniosek formalny o wykreślenie w treści 
Strategii nazwy miejscowości Płotówko, Płotowo Małe, Płotowo Wielkie   
na Płotowo, ponieważ takich miejscowości nie ma. 
 
W wyniku głosowania: (15-za, p-0, w-0) Rada Miejska wniosek przyjęła. 
 
Radny Stanisław Kożyczkowski zapytał, czy wyraz „biegun” jest poprawnym 
wyrażeniem. 
 
Tak odpowiedział przedstawiciel firmy AMT Partner Spółka z o.o. z Gdańska.  
  
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
W wyniku głosowania: (15-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLIII/380/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 17.09.2014 r. – 
jednogłośnie przyjęła.   

 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Stanisław Borzyszkowski, radny Marek Osiński/ 
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utworzenia odrębnego obwodu głosowania w szpitalu dla przeprowadzenia 
wyborów samorządowych zarządzonych  na dzień 16 listopada 2014 roku 
(druk nr 388). 
 
Projekt uchwały omówił sekretarz Bytowa Pan Zenon Smantek. 

Poinformował, że według uzyskanych informacji ze Szpitala Powiatu 
Bytowskiego w Bytowie na dzień 5.09.2014r. w Szpitalu przebywa więcej niż 
15 wyborców (około 50). W związku z tym należy przypuszczać, że również  
w dniu wyborów tj. 16 listopada 2014r. przebywać będzie w Szpitalu co 
najmniej 15 wyborców. Wobec powyższego, na Radzie Miejskiej w Bytowie 
ciąży ustawowy obowiązek utworzenia tego obwodu najpóźniej w 35 dniu 
przed dniem wyborów. Podjęcie uchwały nie powoduje żadnych skutków 
finansowych dla budżetu gminy Bytów, ponieważ przeprowadzenie wyborów 
finansowane jest z budżetu państwa. 
 
Stanowiska Komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie: 
 

1. Komisja Edukacji, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

2. Komisja Budżetu i Rozwoju Gminy Bytów – jw. 
3. Komisja Potrzeb Społecznych – jw. 
4. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska – jw. 

 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (15-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLIII/381/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 17.09.2014 r. – 
jednogłośnie przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Stanisław Borzyszkowski, radny Marek Osiński/ 
 
 

przyjęcia środków z Funduszu Spójności na wykonanie „Planu 
gospodarki niskoemisyjnej dla gminy Bytów” (druk nr 384). 
 
Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Pan Ryszard Sylka.  
Poinformował, że gmina Bytów złożyła stosowny wniosek  



 14

o dofinansowanie do instytucji wdrażającej  tj. Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w ramach konkursu 
nr 2/POIiŚ/9.3/2013 - Działanie 9.3 Termomodernizacja obiektów 
użyteczności publicznej - plany gospodarki niskoemisyjnej. Wniosek gminy 
Bytów został oceniony pozytywnie i przyjęty do dofinansowania. Ponadto 
podjęcie uchwały w przedmiocie przyjęcia środków z Funduszu Spójności  
na realizację przedsięwzięcia pn. „Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla gminy 
Bytów” i jej przedłożenie w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Warszawie jest wymogiem formalnym niezbędnym 
do zawarcia stosownej umowy o dofinansowanie zadania. Koszt realizacji 
ogółem projektu wynosi 65 000,00 zł, w tym dofinansowanie 52 500,00 zł 
(85%), środki własne 12 500,00 zł. Przewidywany termin realizacji projektu: 
1.09.2014 r. – 1.04.2015 rok. Jednocześnie zgłosił autopoprawkę do projektu 
uchwały, aby w § 1 po wyrazie Bytów dopisać wyrazy o treści „na rok 2015”. 
 
Komisje merytoryczne zaopiniowały ww. projekt uchwały pozytywnie. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne.  
 
W wyniku głosowania: (14-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLIII/382/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 17.09.2014 r. – 
jednogłośnie przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny Stanisław Borzyszkowski, radny Marek Osiński, radna 
Maria Mielewczyk/ 

 
zmiany uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Pomysku Wielkim (druk nr 386). 
 
Projekt uchwały omówiła skarbnik Bytowa Pani Barbara Góra. 

Poinformowała, że zmiana ww. uchwały podyktowana jest zwiększeniem 
środków finansowych w planie wydatków budżetu na 2014 r. w rozdziale 
75412 – Ochotnicze Straże Pożarne o kwotę 17 857,00 zł. Kwota ta stanowi 
pomoc finansową z budżetu Województwa Pomorskiego na zakup 
samochodu ratowniczo gaśniczego dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Pomysku Wielkim. 
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Stanowisko Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił 
jej przewodniczący Pan Jerzy Wyczk informując, że Komisja projekt uchwały 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 
Stanowisko Komisji Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy przedstawił 
Pan Marian Miazga stwierdzając, iż Komisja projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (16-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLIII/383/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 17.09.2014 r. – 
jednogłośnie przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny M. Osiński/ 

 
zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju  
i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących 
w posiadaniu Wodociągów Miejskich Bytów Sp. z o.o. na lata  
2014-2015 (druk nr 393). 
 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński. 

Poinformował, że w dniu 5 września 2014 r. Wodociągi Miejskie Bytów Spółka 
z o.o. złożyła wniosek w sprawie zmiany wieloletniego planu rozwoju 
i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących  
w posiadaniu Wodociągów Miejskich Bytów Sp. z o.o. na lata 2014-2015. 
Zmiana planu wynika z potrzeb wybudowania infrastruktury wodociągowo-
kanalizacyjnej na Osiedlu Przylesie i ul. Kąpielowej w Bytowie oraz 
przesunięciu dodatkowych środków na budowę zbiornika terenowego 
V=1000m3. Jednocześnie zrezygnowano z budowy sieci wodociągowej  
w miejscowości Sierzno o długości L=900 m. Obecnie nie ma potrzeby 
budowy sieci wodociągowej od strony Rekowa. Plan uwzględniał rozbudowę 
sieci również o dostawę wody dla osiedla Uroczne, obręb Sierzno. Aktualnie 
powstaje projekt budowy sieci wodociągowej w miejscowości Sierzno  
dla osiedla Uroczne od strony Udorpia. Rezygnacja z budowy stacji 
podnoszenia ciśnienia wody w ul. Kazimierza Wielkiego wynika z realizacji 
zadania przez gminę w ramach środków pozyskanych z Unii Europejskiej. 
Nie ulega zmianie wysokość nakładów inwestycyjnych ogólnych  
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w poszczególnych latach. W świetle powyższego wnosi się o podjęcie uchwały 
o zaproponowanej treści. 
 
 
Stanowiska Komisji merytorycznych: 
 

1. Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

2. Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska zapoznała  
się z treścią uchwały nie opiniując go. 

 
Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem 
uchwały. 
 
Głos w dyskusji zabrał radny Jarosław Gawin, który zwrócił się z apelem  
do radnych o nie zdejmowanie zadania dotyczącego budowy sieci 
wodociągowej w miejscowości Sierzno o długości L=900 m o które walczył  
od paru lat. Jest już końcówka roku i to zadanie powinno być wykonane.  
To, że nie startuje w wyborach samorządowych nie powinno skutkować 
zdjęciem zadania, w kwocie 100 tys. zł. 
 
Stan techniczny urządzeń wodociągowych oraz ich potrzeby ustala Spółka 
Wodociągów Miejskich w Bytowie powiedział zastępca burmistrza Pan 
Andrzej Kraweczyński. Przebieg nitki od strony Rekowa do osiedla Uroczne 
jest znacznie dłuższy, niż od strony Sierzna. Jednak decyzja w tej sprawie 
należy do Rady. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (9-za, p-4, w-2) Rada Miejska uchwałę  
Nr XLIII/384/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 17.09.2014 r. – przyjęła.   
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny L. Lenc, radny M. Osiński/ 

 
Rada Miejska bez uwag przyjęła nw. uchwały, które omówił sekretarz Bytowa 
Pan Zenon Smantek. Poinformował też, że tekst jednolity aktu normatywnego 
innego niż ustawa ogłasza się nie rzadziej niż raz na 12 miesięcy, jeżeli był on 
w tym czasie nowelizowany. Teksty jednolite uchwał, ogłasza się w formie 
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obwieszczenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego, 
organem właściwym do wydania aktu normatywnego jest w tym przypadku 
Rada Miejska w Bytowie, tj.: 
 

� Uchwałę Nr XLIII/385/2014 Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie 
ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie  
w sprawie wysokości i zasad ustalenia dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących żłobki lub kluby dziecięce w gminie Bytów. Głosowanie: 
(14-za, p-0, w-0).  

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny L. Lenc, radny M. Osiński, radna M. Mielewczyk/ 

 
� Uchwałę Nr XLIII/386/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 17.09.2014 

r. w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej  
w Bytowie w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego 
prowadzonych na terenie gminy Bytów oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich wykorzystywania. Głosowanie: (14-za, p-0, w-0).  

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny L. Lenc, radny M. Osiński, radna M. Mielewczyk/ 

 
Uchwały te stanowią załącznik nr 12 i 13 do protokołu. 
 

 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2014 r. (druk nr 391). 
 
 

Autopoprawki w imieniu burmistrza zgłosiła skarbnik Bytowa Pani Barbara 

Góra omawiając poszczególne zmiany zgodnie z załącznikiem nr 1,2,3 i 4  
do niniejszego projektu uchwały. 
 

Komisja Budżetu i Programowania Rozwoju Gminy projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie, bez autopoprawek. Pozostałe komisje stałe Rady 
Miejskiej nie wniosły żadnych uwag. 
 

Głosów w dyskusji nie było. 
 
Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W wyniku głosowania: (13-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  

Nr XLIII/387/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 17.09.2014 r. – przyjęła 
jednogłośnie.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny L. Lenc, radny M. Osiński, radna M. Mielewczyk, radny J. 

Gawin/ 
 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014 – 
2028 (druk nr 392). 
 
Zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2014-2028 
wraz z autopoprawkami w załączniku nr 1 omówiła skarbnik Bytowa Pani 
Barbara Góra. 
 
Po przedstawieniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Programowania 
Rozwoju Gminy oraz pozytywnych stanowisk pozostałych komisji stałych 
Rady Miejskiej przewodniczący Rady poddał ww. projekt uchwały pod 
głosowanie ogólne. 
 
W głosowania: (12-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę  

Nr XLIII/388/2014 Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 17.09.2014 r. – przyjęła 
jednogłośnie.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny L. Lenc, radny M. Osiński, radna M. Mielewczyk, radny J. 
Gawin, radny S. Kożyczkowski/ 

 

zmiany uchwały w sprawie zawarcia porozumień dotyczących 
przejęcia części zadań z zakresu edukacji publicznej (druk nr 394). 

 
Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Pan Jacek Czapiewski, który 
poinformował, że jednostki samorządu terytorialnego nieposiadające  
na swoim terenie oddziału przysposabiającego do zawodu uczniów, którzy 
nie rokują ukończenia gimnazjum w normalnym trybie mogą zawierać 
porozumienia z jednostkami, które takie oddziały prowadzą. W gminie Bytów 
ww. oddziały prowadzone są przy Gimnazjum nr 1 w Bytowie. W załączniku 
do uchwały Rady Miejskiej w Bytowie z 16 września 2009 r. dopisano gminę 
Nowa Karczma, która w ostatnim okresie skierowała do Gimnazjum nr 1 
w Bytowie ucznia zamieszkałego na jej terenie. 
 
Stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu przedstawił jej 
przewodniczący Pan Mieczysław Bachórz informując, że Komisja projekt 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
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W głosowania: (13-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XLIII/389/2014 
Rady Miejskiej w Bytowie z dnia 17.09.2014 r. – przyjęła jednogłośnie.  
 
Uchwała ta stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 
/W głosowaniu nie wzięli udziału: radny L. Lenc, radny M. Osiński, radna M. Mielewczyk, radny J. 

Gawin/ 

 

Ad. pkt-u 8. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności 
burmistrza pomiędzy sesjami zostało radnym przesłane w materiałach 
sesyjnych, które stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos  
w powyższej sprawie? 
 
Głosów nad ww. sprawozdaniem nie było. 
 

Ad. pkt-u 9 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Pan Ryszard 
Sylka. 
 
� w sprawie zabezpieczenia w przyszłorocznym budżecie gminy Bytów 

środków na zagospodarowanie placu rekreacyjnego przy świetlicy 
wiejskiej w Gostkowie (była Jutrzenka), który miałby być realizowany 
wspólnie z zadaniem w ramach budżetu obywatelskiego  powiedział,  
że jest to zadanie dosyć kosztowne, które powinno być zrealizowane  
w ramach własnych środków i za mniejsze pieniądze. Jeżeli chodzi  
o przebudowę istniejącej drogi od remizy do szkoły ze środków 
pochodzących z budżetu obywatelskiego o ile przejdzie, to jedno 
drugiemu nie przeczy. Na dzień dzisiejszy nie chciałby składać żadnych 
obietnic, ani deklaracji dotyczących zagospodarowania placu koło 
Modelany oraz zabezpieczenia środków w przyszłorocznym budżecie 
gminy Bytów na ten cel. 

 
� w sprawie nie wykonania termomodernizacji budynku Szkoły 

Podstawowej w Gostkowie powiedział, że wniosek został skierowany  
do NFOŚ, który nie został objęty dofinansowaniem, ponieważ uzyskał  
za mało punktów. Dlatego też nie zaciągnięto kredytu na to zadanie.  
Będziemy rozważać, co dalej z tym zadaniem zrobić, czy wykonamy go  
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z własnych środków, czy ze środków pochodzących w ramach 
zintegrowanego porozumienia terytorialnego. 

 
� braku realizacji wniosków z zebrań Wspólnot Samorządowych Wsi  

Płotowo-Rekowo z 2013 roku  powiedział, że chciałby dokładnie się 
zapoznać z treścią pisma radnego Gawina po sesji, ponieważ wszystkie 
wnioski z 2013 roku zdaniem burmistrza zostały zrealizowane. Niemniej 
jednak odpowiedź w tej sprawie zostanie udzielona na piśmie. 

 
� projektu przebudowy drogi (łącznika) Płotowo-Rekowo powiedział,  

że zadanie to ma być realizowane wspólnie z Zarządem Dróg 
Powiatowych. W tej sprawie zostało podpisane wstępne porozumienie 
pomiędzy gminą Bytów a Zarządem Dróg Powiatowych. W obecnej 
chwili trwają prace nad ustaleniem warunków technicznych. Nie ma też 
zapewnienia, że projekt będzie realizowany w 2015, czy 2016 roku. 

 
� w sprawie poszerzenia ciągu pieszo jezdnego przy ul. Kołłątaja  

w Bytowie ze względów bezpieczeństwa powiedział, iż rzeczywiście 
istnieje tam duże zagrożenie ruchu. Niemniej jednak będziemy szukać 
pewnych rozwiązań, ponieważ niedawno droga ta został wybudowana, 
gdzie zastosowano pewne rozwiązania komunikacyjne. Być może należy 
tam wprowadzić  spowalniacze ruchu. 

 
� w sprawie remontu dachu na SP nr 2 w Bytowie powiedział, że zgodnie  

z wykonaną ekspertyzą przez biegłego istniała konieczność wymiany 
części dachu klas od 1-4, która zagrażała bezpieczeństwu. Zadanie  
to zostało wykonane. Natomiast nie ma konieczności wymiany całego 
dachu, po prostu nie ma takiego zalecenia wynikającego z ekspertyzy.  

 
� w sprawie rozważenia możliwości zajazdu autobusu PKS na Osiedle 

Leśna, lub postawienie dodatkowego przystanku autobusowego 
powiedział, iż o wiele prostszym rozwiązaniem byłoby postawienie 
dodatkowego przystanku PKS przy ul. Leśnej, niż narażenie rodziców 
tych dzieci na dodatkowe koszty związane z dowozem dzieci do szkoły.  

 
� w sprawie zabezpieczenia w przyszłorocznym budżecie gminy Bytów 

środków finansowych na delegacje służbowe dla sołtysów (szkolenia) 



 21

powiedział, iż zbadamy sprawę pod kątem prawnym, jeżeli będzie taka 
potrzeba, to zabezpieczymy środki w budżecie gminy Bytów na rok 2015, 
pod warunkiem opracowania pewnych zasad korzystania z delegacji 
służbowych przez sołtysów.   

 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Andrzej 

Kraweczyński. 

  
� w sprawie wykonania przejścia dla pieszych do sklepu Biedronka  

od ulicy Gdańskiej w Bytowie powiedział, że w tej sprawie wystosowano 
już ponaglenie, ale bez odzewu. Nie możemy bez zgody właściciela 
gruntu wykonać przejścia do sklepu Biedronka. 

 
� w sprawie naprawy poluzowanych płytek przy fontannie na rynku  

w Bytowie powiedział, że zadanie to w ramach gwarancji zostanie 
wykonane. 

 
� w sprawie zmniejszenia ilości reklam oraz banerów reklamowych  

na terenie miasta, które rozpraszają widoczność kierowców powiedział, 
że jako gmina bardzo mało wydawanych jest pozwoleń na umieszczenie 
reklam, czy banerów reklamowych w pasach drogowych, raczej są to 
prywatni właściciele gruntów (Wspólnoty Mieszkaniowe), które z tego 
tytułu czerpią odpowiednie profity finansowe. Bez zgody 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków nie umieszczamy reklam na 
obiektach zabytkowych. Jeżeli wyrażamy zgodę na umieszczenie jakieś 
reklamy, to tylko odpłatnie. Osobiście uważa, że nie ma takiego natłoku 
reklam umieszczonych na terenie miasta. 

 
� w sprawie usunięcia wyrwy powstałej w drodze przy ulicy Miłej  

(blok nr 22 od strony ogródków działkowych) w Bytowie powiedział,  
że dziura w jezdni będzie wykonana.  

 
� w sprawie zabezpieczenia dwóch ruchomych studzienek kanalizacyjnych 

przy ul. Wolności (blok od 11-13) w Bytowie powiedział, że wniosek w tej 
sprawie zostanie skierowany do Wydziału WI, celem wykonania. 
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� w sprawie kosztów inwestycji wymiany pokrycia dachowego na SP nr 2  
w Bytowie, w tym ile otrzymano środków ze sprzedaży starej stali 
powiedział, że całkowity koszt tej inwestycji wraz z prowadzeniem 
nadzoru inwestorskiego wynosił 205 515 zł. Natomiast nie wnikano  
w odzysk materiału. Stawka ta była wkalkulowana w cenę usług. 

 
� w sprawie przeniesienia tablicy obszar zabudowany  nr 42 w miejsce 

tablicy nr 17, a tablicę nr 17 przenieść do Ząbinowic powiedział,  
że wniosek w tej sprawie zostanie skierowany do zarządcy drogi, czyli  
do Zarządu Dróg Krajowych i Autostrad w Gdańsku, celem wykonania.  

 
� w sprawie wyznaczenia przejścia dla pieszych w obrębie skrzyżowania  

ul. Kościerskiej – Zbożowej – jw.  
 

 
� w sprawie rozważenia możliwości ustawienia dodatkowego przystanku 

PKS przy składowisku opału w Mądrzechowie – jw.  
 

� w sprawie niepalących się lamp oświetleniowych pomiędzy osiedlem 
Zwycięstwa a  SP nr 2 w Bytowie powiedział, że wniosek w tej sprawie 
zostanie skierowany do Wydziału WI, celem wykonania. 

 
� w sprawie wybudowania lub przeniesienia przystanku autobusowego 

bliżej wsi w Udorpiu przy drodze wojewódzkiej nr 212, w kierunku 
Watry powiedział, że Zarząd Dróg Wojewódzkich wyraził pochlebną 
opinię w sprawie usytuowania przystanku PKS w kierunku Chojnic, pod 
warunkiem wybudowania zatoki. Natomiast radnemu bardziej chodzi  
o postawienie przystanku PKS po drugiej stronie ulicy w kierunku 
Bytowa, to jest to wniosek do rozważenia w latach następnych.   

 
� w sprawie projektu wykonania chodnika przy drodze wojewódzkiej  

nr 212 z Bytowa do Udorpia powiedział, że interpelacja w tej sprawie 
zostanie udzielona na piśmie. Dla informacji podał, że inwestycja w tym 
pasie drogi będzie realizowana. Czekamy tylko na ostateczne 
uzgodnienia z właścicielami tych gruntów, właściwie tylko jednego. 
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� w sprawie wybudowania odcinka drogi gminnej z Bytowa do Udorpia  
w ramach środków pochodzących z Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych powiedział, że jutro zostanie podpisana umowa na realizacje 
tego zadania. Termin wykonania 30.09.2014 r.  

 
Na nw. interpelacje odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Pan Jacek 

Czapiewski. 

 
� w sprawie wywozu gnojowicy na pobliskie pola przez właściciela fermy 

w Gostkowie powiedział, iż tak naprawdę w kwestii tej nie ma żadnych 
przepisów prawnych, aby móc zabronić wywozu nieczystości płynnych  
na pola, z powodu ulatniającego się nieprzyjemnego zapachu. Jeżeli 
sytuacja ta miała by wpływ na zagrożenie życia, wówczas sprawę 
skierowalibyśmy do odpowiednich służb państwowych tj. Sanepidu, 
Lekarza Weterynarii, czy Wydziału Ochrony Środowiska w Gdańsku, 
celem zbadania sprawy, po otrzymaniu stosownego pisma od Rady 
Sołeckiej Wsi Gostkowo. Jednocześnie stwierdził, że nie można osobie 
prowadzącej taką działalność zabronić wywozu nieczystości płynnych na 
jego pole. 

 
Udzielona odpowiedź na ww. interpelację dotyczy również radnego Wiesława 
Dykiera. 
 
� w sprawie terminowego przestrzegania rozkładu jazdy przez kierowców 

PKS powiedział, iż być może był to incydentalny przypadek 
spowodowany brakiem dodatkowych kursów lub przepełnionych 
autobusów. Ilość kursów zwiększono po rozstrzygniętym przetargu  
na dowóz dzieci do szkół powiedział prezes Spółki PKS Bytów Pan 
Leszek Waszkiewicz. 

 
� w sprawie doprowadzenia wody do strażnicy w Rekowie powiedział,  

że w 2013 roku został sporządzony kosztorys na kwotę około 5 500 zł. 
Zadanie to zostanie ujęte w planie pracy na rok 2015.  

 
� w sprawie wycięcia trzech suchych drzew przy ulicy Miłej (blok nr 36)  

w Bytowie powiedział, że wniosek w tej sprawie zostanie skierowany  
do Wydz. RO, celem wykonania. 



 24

Na interpelacje radnej Marii Mielewczyk oraz radnego Gawina odpowiedzi 
zostaną udzielone na piśmie. 

 
Ad. pkt-u 9. 
W wolnych wnioskach i zapytaniach przewodniczący Rady Pan Leszek 

Waszkiewicz poinformował radnych o obowiązku złożenia oświadczeń 
majątkowych, w związku z upływem kadencji. Oświadczenie składa  
się według stanu na dzień jego złożenia, czyli przychody, dochody z 2014 
roku, w dwóch egzemplarzach. 
 
Poinformował, też o dacie wyborów do rad/sejmików na dzień 16 listopada 
2014 r., zgodnie z wytycznymi Ministra Rzeczypospolitej Polskiej. Treść pisma 
w załączeniu do protokołu. 
 
Poinformował również o treści pisma Międzyzakładowej Komisji NSZZ 
„Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w Bytowie w sprawie 
podwyżek dla pracowników administracji i obsługi, zatrudnionych  
w placówkach oświatowych w gminie Bytów, które zostało skierowane  
do dwóch Komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie odnośnie zajęcia 
stanowiska w tej sprawie. Treść pisma w załączeniu do protokołu. 
 
Do wiadomości podał treść udzielonej odpowiedzi na interpelację radnego 
Miazgi dotyczącej wyznaczenia miejsc wykorzystywanego do kąpieli nad 
jeziorem Gubisz w Mądrzechowie przez zastępcę burmistrza Pana Jacka 
Czapiewskiego. Pismo w załączeniu do protokołu. 
 
Poinformował też, że wpłynęło pismo z dnia 17.09.2014 r. od Pana Wincentego 
Knitra wnoszącego skargę na przewodniczącego Rady Miejskiej, którego 
odczytanie poprosił radną Barbarę Pobłocką. Treść pisma w załączeniu  
do protokołu. 
 
Radny Dykier zapytał burmistrza, dlaczego zmieniono kwotę  
na zagospodarowanie placu kolo Modelany w Gostkowie z 1 250 000 zł  
na 500 000 zł, co było przyczyną. Powiedział, że jest to działanie celowe, aby 
wprowadzić ludzi w błąd. 
 
Radny Stanisław Borzyszkowski poprosił burmistrza o przedstawienie 
krótkiej informacji na temat spotkania zastępcy burmistrza Pana Andrzeja 
Kraweczyńskiego z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie 
miedzy innymi projektu drogi Bytów Suchorze, ciągu pieszo jezdnego  
do Udorpia oraz otwarcia lewoskrętu w ulicę Mierosławskiego w Bytowie. Jak 
również spotkania odbytego w dniu 19.08.2014 r. zastępcy burmistrza Pana 



 25

Andrzeja Kraweczyńskiego z Konserwatorem Zabytków p. Krystyną 
Mazurkiewicz w sprawie mostu kolejowego na rzece Boruja, wieży kościelnej  
i Placu Garncarskim w Bytowie. 
 
Głównym tematem ww. spotkań było przede wszystkim uzyskanie akceptacji 
i pewności realizacji ww. zadań pod względem chronologicznym  powiedział 
zastępca burmistrza p. A. Kraweczyński. Aby nie przekroczyć pewnych 
terminów, uzgodnień w trakcie składania wniosków. 
 
Radna Barbara Pobłocka zapytała burmistrza na jakie cele niezbędne  
do realizacji zadań gminy Bytów dotyczą działki położone w miejscowości 
Mądrzechowo tj. działki nr, nr: 37/26, 37/24, 202/2, 37/22. 
 
W odpowiedzi zastępca burmistrza Pan Andrzej Kraweczyński stwierdził, 
że bez dokumentacji trudno mu się odnieść do ww. działek. Sprawę wyjaśni 
po sesji i udzieli radnej pełnej odpowiedzi.  
   
 
 

Ad. pkt-u 10. 
Pan Leszek Waszkiewicz, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, 
podziękował radnym i zaproszonym gościom za uczestniczenie w obradach. 
Po wyczerpaniu porządku obrad, zamknął XLIII sesję Rady Miejskiej  
w Bytowie o godz. 13:00. 

 

Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej 

Urszula Szyszło                          Leszek Waszkiewicz 

 

 
 
 
 
 
 


